





28 April 2022

www.qataracademy.edu.qa



الرّؤية

تسعى أكاديميّة قطر – الدّوحة إلى تمكين طلّابها من تحقيق مستويات عالية من النّموّ الأكاديميّ والرّفاه الشّخصيّ ليصبحوا مواطنين مسؤولين متجدّرين في ثقافتهم المحلّيّة ومنفتحين على العالم. Vision

Empowering students to achieve high levels of academic growth and personal wellbeing and to be responsible citizens who are locally rooted and globally connected.

The Week Ahead

Eid Break:

1-9 May 2022

QAD Senior School Administrative team

Dr. Christie M. Powell - Principal

cpowell@gf.org.ga

Rana Al Naji - Assistant Principal

rnaji@qf.orq.qa

Dwayne Smith - Assistant Principal

dsmith@qf.org.qa

Nicole Anderson - Assistant Principal

nanderson@gf.org.ga









رسالة المدير العام

أولياء الأمور الكرام،

لقد مرّ الجزء الأول من الفصل الدراسي بسرعة كبيرة ووصلنا إلى عطلة منتصف الفصل لعيد الفطر. لقد حقق خلالها الطلاب الكثير من التّقدم في كلّا من المدرسة الابتدائية و المدرسة الثانوية .

تماشياً مع إعلان مؤسسة قطر أنها ستتبع المواعيد الحكومية لعيد الفطر ، ستغلق المدرسة بعد اليوم وستفتح المدرسة أبوابها يوم الثلاثاء 10 مايو.

سيبدأ طلّاب الصف الثاني عشر امتحانات برنامج البكالوريا الدولية اليوم. ستستمر امتحاناتهم حتى عطلة العيد ، حيث يتم تحديد الاختبارات من قبل البكالوريا الدولية للمدارس في جميع أنحاء العالم تمنياتنا لهم بالتّوفيق والنّجاح. -

أتمنى لكم عيداً رائعاً مع عائلتكم.

أفضل الأمنيات،

ستيفن ميك

Director's Message

Dear Parents.

The first part of the term has passed by with great rapidity and we have reached the mid-term break for the Eid Al Fitr. A great deal has been achieved by the students in each part of the school. In line with the announcement by Qatar Foundation that it will be following the Government's dates for the Eid Al Fitr, the school will close after today and we will re-start on Tuesday, 10th May. Whilst you are enjoying the Eid break, spare a thought for the Grade 12 students who begin their International Baccalaureate Diploma Program examinations today. Their examinations will continue through the Eid break, as the exams are set by the IB for schools across the world. I hope you have a wonderful Eid with your family.

Best wishes, Stephen Meek

- (4) @qataracademydoha
- (O) @qad_qf
- (27) @qad_qf
- (D) @qataracademydoha





AKHBAR Senior School



معًا ضد التَّنَّمَر

هل تعرف أثر التنمر على الشباب؟ اكتشف المزيد في هذه الرّسوم المتحركة للطالبة حصّة الهتمي ، من أكاديمية قطر – الدّوحة، من خلال النّقرعلي الرّابط أدناه واطّلع على النصائح المفيدة حول كيفية معالجة المشكلة.

https://drive.google.com/file/d/1Lux7IFUYNTWxn5QwXWEQw7JcYm0YGpjV/view?usp=sharing

Bullying Hurts Everyone

Do you know the impact that bullying has on young people? Find out more in this animation by our QAD student Hissa Al Hitmi with useful tips on how to address the problem. Please click the link below:

https://drive.google.com/file/d/1Lux7IFUYNTWxn5QwXWEQw7JcYm0YGpjV/view?usp=sharing

- (49) @qataracademydoha
- @qad_qf
- (12) @qad_qf
- (D) @qataracademydoha



Member of Qatar Foundation





Athletics Department News





Girls U14

On Sunday 24th April the QAD Under 14 Girls Football Team took part in a Tournament hosted by Qatar Foundation. The aim of the tournament was to get our girls playing once again after the frustrations of Covid19 over the past few years. We were overwhelmed by the response we had from our girls and ended up with 22 Qatar Academy girls participating across two teams. Both teams were a credit to thier school, playing in a competitive spirit against strong teams such as Paris St Germain, Sherborne Qatar and Qatar Sports Club. A special mention has to go to the QAD Girls A-Team who won all 5 of their games, scoring 10 goals, conceding '0' goals and winning the *first place trophy* in the best possible way!

It is the second trophy our girls have won in the past three months, adding to their third place finish in the SHE-ro Cup where they were unfortunate to lose to Sherborne in the semi-finals.

It is an exciting time for women's football and we are proud to have such wonderful female players representing our school in this sporting discipline. The future looks promising for the development of girls football at Qatar Academy Doha and we are excited for what lies ahead in the coming months and years. Well done to all of the girls who participated across both teams, you are a credit to our school!

FOLLOWUS ON

- (49) @qataracademydoha
- (O) @qad_qf
- (\$7) @gad gi
- (D) @qataracademydoha



Member of Qatar Foundation

AKHBAR Senior School



أخبــار المدرسة الثانويّة

Ramadan Activities

رسالة من الأستاذة : رولا أبو رمضان

حضرات أولياء الأمور الكرام،

تحيتُنا لكم تحيّةً شهر الآلاء، والرضوان، والتوبة، والبركات، هي مُفعمةٌ بالأمنِ والإيمان، والسلامةِ والإسلام، والعافية المُجللّة بدَفع الأسقام، والصيام، وتلاوة القرآن، وفقنا الله فيه وإياكم صالح الأعمال، وكرم ربّ العباد، ومُبارك عليكم الشهر.

الاحتفال يقدوم الشهر الفضيل

وقبل أن تهلَّ علينا نفحاتُ أريج ِشهررمضان المُعطرّة، بالجودِ، والإحسان، ونسماتُ سخائهِ غزيرة العطاء، احتفل طلابنا بمناسبة اقتراب عِطر شهر القرآن، بتهنئة زملائهم، وزميلاتهم، والهيئة التعليمية كافة في المحرسة، بتقديم ما اعتادوا عليه في مائدتهم الرمضانيّة، من التمر، واللقيمات، والقهوة القطرية، وشاي الكرك، وغيره من أنواع الحلويات، فأضافوا البسمة والسعادة على وجوه الجميع، وشاركوا ثقافاتهم مع كافة الفئات المحتمعيّة.

حقسة رمضان

كما اعتادت أكاديمية قطر – الدوحة أن تُعلن عن انطلاق فعاليات مشروعها السنّوي الطلابي لعامه

" السابع عشر "، بعنوان: حقيبة رمضان"، حيث تتسابق أيادي الخير، من طلابنا وطالباتنا، في كافة المراحل، بالمشاركة في تحقيق نجاح هذا العمل المُجتمعي، يدا بيد، بمشاعر صادقة، ونابعة من القلب، إذ يتنافس أبناؤنا، وبناتنا من المشاركين، والمُشاركات في النشاط ببذل كافة الجهود، من أجل الإعلان عنه، وتوضيح رؤيته، وتثبيت مفهوم " خدمة المجتمع" لدى كافة المستويات، ومن خلال كافة وسائل التواصل في داخل المدرسة، وخارجها، وبالتعاون مع جمعية "قطر الخيرية" وبحمد الله، وفضله، على مدار الأعوام السبعة عشر ظُلّل مشروع حقيبة رمضان في أكاديمية قطر الدوحة، بغيمات برِّ، وعطاء غزيرة، فقد جمع طلابنا (1550) حقيبة رمضانيّة، تألفّت من: " 2 كيلو سكر، 2 كيلو دقيق، 2 كيلو أرز، 2 كيلو حليب بودرة، 2 كيلو زيت، 2 كيلو تمر، دُمية، ولعبة " حرصوا على إعدادها بأنفسهم، وقاموا بتوزيعها بالتنسيق مع " قطر الخيرية" بتاريخ: 31 مارس 2022 بودرة، 2 كيلو زيت، 2 كيلو تمر، دُمية، ولعبة " حرصوا على إعدادها بأنفسهم، وقاموا بتوزيعها بالتنسيق مع " قطر الخيرية" بتاريخ: 31 مارس 2022 بودرة، 2 كيلو زيت، 2 كيلو نشر، دُمية، ولعبة " حرصوا على إعدادها بأنفسهم، وقاموا بتوزيعها بالتنسيق مع " قطر الخيرية" بتاريخ: 31 مارس 2022 بودرة، 2 كيلو نشر، دُمية، ولعبة " حرصوا على إعدادها بأنفسهم، وقاموا بتوزيعها بالتنسيق مع " قطر الخيرية" بتاريخ: 31 مارس 4022 بودرة، 2 كيلو نشرة منالة النسمة أنّ كل مشارك يستحق الدعم، والتشجيع، وبالتالي فطلاب " مرحلة الدراسة المُتوسطة" " MYP " مرحلة الدراسة المُتوسطة" " Community & Service" في تحت مظلة: " خدمة المجتمع"، "Community & Service" أما طلاب الحادي والثاني عشر، فيحتسب لهم المشروع ساعات معينة تحت مظلّة: " خدمة المجتمع"، "Community & Service" أما طلاب الحادي والثاني عشر، فيحتسب لهم المشروع ساعات معينة تحت مظلّة: " خدمة المجتمع"، "Community & Service" أما طلاب الحادي والثاني عشر، فيحتسب لهم المثرون عربطة المراحة على المؤلفة " خدمة المجتمع"، "

وإننا نتباهى، ونفخرْ بكافة طالباتنا، وطلابنا، الذين تسري في عروقهم روخُ المواطنةُ ، والتفكير بالآخرين، ودوماً نجدهم متواصلين مع أبناء مجتمعهم، بمختلف طبقاته، فمبادئهم متأصّلة فيهم منذ براعم طفولتهم، يحملون رسالةً فحواها: خدمةُ مجتمعنا تُشكل هدفاً أساسياً في حياتنا، من أجل رفعةِ وطننا الغالي قطر، والقضاءِ على أيّ مَعْلمٍ من معالمِ الفقر، أوالجوعِ، وتحقيقِ الهدف الأول، والثاني من أهداف التنمية المُستدامة، بحلول عام 2030.

وتتقدّم الأكاديمية بجزيل الشكر " لجمعية قطر الخيرية"، على وقوفها بجانبنا طوال تلك السنوات، ونتطلع إلى المزيد من العمل المشترك بإذن الله.

- ্রি @qataracademydoha
- @qad_qf
- (2) @qad_qf
- (D) @qataracademydoha



Member of Qatar Foundation





أخبــار المدرسة الثانويّة

القرنقعوه

قبل حلول اليوم الرابع عشر من الشهر الفضيل، بدأ طلاب، وطالبات أكاديمية قطر – الدوحة الاستعداد للاحتفال بواحدة من العادات الرمضانيّة الجميلة، والمُتعارف عليها هنا في وطننا الحبيب قطر، والتي تُمثِّل سياقاً اجتماعيّاً، وثقافيّاً اعتادت عليه الأسر القطريّة بأكملها، وباتت كافة الأسرمن مختلف الجنسيات كافة تشترك في الاحتفال بتلك المناسبة الرائعة، ولا بدّ من الإشارة إلى أن الاحتفال بالقرنقعوه يتّم مع اكتمال نصف شهر رمضان، وهدفه إضفاء البهجة في قلوب أبنائنا، إذ يبحؤون بشراء الحلويات المتنوعة، والمكسرات المختلفة، والسّلال الرائعة، وهذا ما قام به طلابنا، إذ أعدّوا ما يعادل 800 كيس، ملؤوها بكل ما هو شهيّ، ولذيذ، ومُفرح، وزاروا كلّ صفوف المدرسة، والهيئة الإدارية، والتعليميّة، وقد تفاعل معهم كافة الطلبة، وسعِدوا بزيارتهم، وغنّوا معهم:

قرنقعوه قرقاعوه، عطونا الله يعطيكم، بيت مكة يوديكم... وكان ذلك بتاريخ الخميس، ابريل 14 – 2022

Message from Mrs: Roula Abou Ramadan

Dear Parents,

To begin, we would like to wish you a Ramadan Mubarak, during this Holy month of blessings, repentance and faith. A month of great rewards.

Celebrating the Holy Month of Ramadan

As the fragrances of this Holy month approached us, our students celebrated by showcasing some of the traditions and customs undertaken annually during this month. They congratulated their teachers, classmates and staff by distributing dates, loqaimat, Arabic coffee, Karak tea and many other types of sweets and drinks that are usually served on the Ramadan Iftar tables. More importantly, they put a smile on everyone's faces and began showcasing one of the many attributes of this Holy month: that of generosity and giving.

Ramadan Suitcase

As accustomed, Qatar Academy Doha launched its 17th annual Ramadan Suitcase Initiative. This project has successfully continued over the past 17 years, with the support of our students as they take on this community service to help those less fortunate and to take responsibility for our society. With the support of Qatar Charity, our students managed to collect 1550 suitcases this year, a record number of packages filled with household necessities such as 2k of sugar, 2k of flour, 2k of rice, 2k powder milk, 2k oil, 2k dates, a doll and a toy. Moreover, our students took the time to prepare each and everyone of those suitcases followed by distributing them to those in need on March 31st, 2022. In fact, 600 families were provided with suitcases, as our students selflessly, respectfully, and generously distributed them. And in our way of encouraging our students, we provided the MYP students with Community & Service hours and CAS hours for our IB students.

We are proud of our students, for their continuous commitment to community service, awareness of their responsibilities towards their society and their consideration of others, all seeds planted in them from childhood. Our students continue to stress the importance of community services, as well as the importance of reaching Goal 1 of the Sustainably Development Goalswey 2030 of ending poverty in all its forms everywhere.

- (4) @qataracademydoha
- (©) @qad_qf
- (🗹) @qad_gf
- (D) @qataracademydoha







أخبــار المدرسة الثانويّة

We would also like to take this opportunity to thank our long-time partner, Qatar Charity, for their constant support throughout the years, as we endeavor to continue our projects in the years to come.

Garangao

Prior to the 14th of this Holy month, Qatar Academy Doha students commenced their preparations for one of the Ramadan traditions of our beloved Qatar, the Garangao. Families across Qatar have continued throughout the years to celebrate Garangao on the 14th of Ramadan, placing smiles on children's faces as they purchase sweets, nuts and candy and share them with the community. Our students prepared 800 bags of candy and distributed them across the school, to the teachers, students and staff, all while singing the traditional song:

Garangao garangao, give us what God gave you, to Mecca He will take you.









- (4) @qataracademydoha
- (O) @qad_qf
- (🗊) @qad_qf
- (D) @qataracademydoha



عضوفى مؤسسة قطر Member of Qatar Foundation

AKHBAR Senior School



أخيــار المدرسة الثانويّة







- @qataracademydoha
- @qad_qf
- @qad_qf
- @qataracademydoha



عـضـو فـي مـؤسـسـة قـطـر Member of Qatar Foundation

AKHBAR Senior School



أخيــار المدرسة الثانويّة





FOLLOW US 0

- @qataracademydoha
- @qad_qf
- (g) @qad_qf
- (E) @qataracademydoha





AKHBAR Senior School



غيقة شياب أكاديمية قطر – الدّوجة



غبقة شباب أكاديمية قطر – الدّوحة

استضافت أكاديميّة قطر- الدّوحة الناشط والمؤثر على صفحات وسائل التّواصل الاجتماعي، السيد سعود الفرّاج، في فعاليّة "غبقة شباب" من تنظيم التّعليم ما قبل الجامعي بالتعّاون مع قسم الدراسات الإسلامية في المدرسة، حيث تحدّث للطلاب من مختلف الصّفوف عن أهمية تقدير الذّات والاعتزاز بالهوية، كما تطرّق للحديث عن أهميّة تعزيز القيم والأخلاق في مختلف مناحي الحياة، وعن واجبات الفرد تجاه أسرته ومجتمعه ووطنه، ثم فتح المجال للطلّاب لطرح أسئلتهم، حيث استمتع بمحاورة طلابنا ومناقشة أفكارهم ووجهات نظرهم ووضع حلول لبعض التحدّيات التي تواجههم.

Qatar Academy Doha, hosted the activist and social media influencer, Mr. Saud Al-Farraj, in the 'Ghabgat Shabab'. This is an event organized by the Pre-University Education in cooperation with the Department of Islamic Studies at the school. Mr. Saud spoke to students across grades about the importance of self-esteem and pride in one's own identity. He also talked about the importance of promoting values and morals in various aspects of life, and about the duties of the individuals towards their family, society, and country. He then went on to Q&A session with our students, he enjoyed interviewing our students, discussing their ideas and viewpoints, and developing solutions to some of the challenges they face.

- (@qataracademydoha
- (©) @qad_qf
- (🗊) @qad_qf
- (D) @qataracademydoha



عـضـو فـي مـؤسـسـة قـطـر Member of Qatar Foundation







- @qataracademydoha
- @qad_qf
- (D) @qad_qf
- (B) @qataracademydoha







آفيـــار المدرسة الثانويّة

Announcements

MAP Testing

MAP Testing for all of our grade 6 to 9 students will begin the week of 15 May. We will again be testing students in Mathematics, Reading and Language Usage, and testing is required for all students in grades 6-9. We use the information from these important tests to support our student's learning throughout the year, as well as measure their growth and set learning goals. More information will be forthcoming. Thank you for your support of this important required school administration.

- 15-16 May Reading
- 22-23 May Math
- 24-25 May Language Usage

- (4) @qataracademydoha
- @qad_qf
- (27) @qad_qf
- (D) @qataracademydoha